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Ot kérdés a KISZ Bizottság titkárához t IDae-taLmi: t — — 
* 

Munkatársunk felkereste 
Dr. Széli Éva elvtársnõt, az 
Orvostudományi Egyetem 
KISZ-bizottságának a t i tká-
rát, hogy néhány kérdésre 
választ kapjon tõle. 

Mikor  és hogyan kapcsoló-
dott be az ifjúsági mozga-
lomba? 

Az i f júsági mozgalomba 
1948-ban kapcsolódtam be az 
iskolák államosítása után. 
Középiskolai tanulmányaim 
utolsó évében kerültem az 
Apáthy NÉKOSZ kollégium-
ba és ezt az 1948—49-es -esz-
tendõt tar tom életem leg-
szebb évének. Ezután kerül-
tem az Orvostudományi 
Egyetemre, ahol aktívan 
résztvettem az évfolyam 

munkájában, majd a DISZ 
megalakulása u tán annak 
tevékeny tag ja lettem. Nagy 
élményt jelentett számomra 
Sztálinváros építése; késõbb 
láthat tam munkánk eredmé-
nyét. 1954-ben lettem párt-
tag. 1955-ben fejeztem be ta-
nulmányaimat. A diploma 
megszerzése után gyermek-
gyógyász lettem. Részt vet-
tem az intézet pár tmunká já-
ban, 1955-ben városi DISZ-
bizottsági tag lettem. A KISZ 
I. kongresszusa óta a köz-
ponti bizottság tag ja vagyok. 
Részt vettem a ' moszkvai 
VlT-en is. Áz újraválasztá-
sok alkalmával let tem az 
Orvostudományi Egyetem 
KISZ-bizottságának" a tit-
kára. 

Melyek a KISZ-bizottság tervei? 

Jelenleg legfontosabb 
fe ladatunknak ta r t j uk . az 
„ I f júság a szocializmusért" 
mozgalom megértetését és 
a lehetõ legjobb megszel--* 
vezését. Legfõbb célunk, 
hogy -a szakmai tárgyak 
iránti érdeklõdést felkelt-
sük, ugyanakkor a marx-
ista tudományokat minél 
alaposabban elsajátít tassuk 
a hallgatókkal. Ezekbõl fa-
kad az az alapvétõ fe ladat 
is, hogy a Tudományos 
Diákköröket átszervezzük 
és ú j alapokra helyezzük. • 
Célunk az, hogy az ú j tu-
dományos diákköri évben 
minden intézetben legyen 
Diákkör és ezekben mun- l 

kás-paraszt f iatalok nxeg-
felelõ számban vegyenek 
részt. Olyan f iatalok ke-
rül jenek be a diákkörök-
be, akik szakmai felké-
szültségük mellett, politi-
kailag is megfelelnek. Feb-
ruártól kezdve a Tudomá-
nyos Diákkörök vezetésé-
re olyan tanársegédeket 

kérünk fel, akik egyben 
az oktatói KlSZ-alapszer-
vezetnek is tagjai. 

Mi  a véleménye If jú-
ság a szocializmusért" moz-
galom eddigi eredményeirõl? 

Véleményem szerint a 
mozgalmi életben igen nagy 
fel lendülést eredményezett, 
mert e mozgalom elõre meg-
határozott fe ladatai ösztön-
zõleg hatnak a f iatalokra. A 
mozgalom valószínûleg meg 
fogja szüntetni azt a hiá-
nyosságot, hogy egyes évfo-
lyamok nem kapcsolódtak 
be rendszeresen a közösségi 
munkába. Egyébként megál-
lapításunk az, hogy az al-
sóbb évfolyamok igen lelke-
sek és könnyen mozgathatók 
a feladatok elvégzésére. Leg-
inkább ' vonatkozik ez a 
gyógyszerész I—II.  évfo-
lyamra és az orvos III-  év-
folyamra. 

A polit ikai oktatás a ma-
terial ista körök szervezésé-
vel az évfolyamokon igen 
jónak mondható. 

J Beszélgetés J 
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szüretelésében fognak segí-
teni. 

A KISZ-bizottság felvette 
a kapcsolatot a varsói, krak-
kói, olomoutci, brnoi, hallei 
egyetem hallgatóival és ezek-
kel csereüdültetést k íván le-
bonyolítani, A fent ieken 'kí-
vül a hallgatók, rész-tvehet-
nek az Express I f júsági Uta-
zási Vállalat által szervezett 
külföldi utakon. Célunk az, 
hogy a külföldi utazásokon 
azok a hal lgatók vegyenek 
részt, akik tanulmányi mun-
ká juk mellett társadalmi 
munkában is k i tûnnek. 

Véleményünk szerint azok 
a fe ladatok ; amelyek az Or-
vosegyetem * KISZ-bizottsága 
elõtt ál lnak, igen szépek és 
megoldásuk nagyban e lõ fog-
ja segíteni az egyetemi 
KISZ-munka megerõsödését. 

(ördög) 

Jó jelenleg a KISZ-tagok 
arányszáma is a hallgatók 
összlétszámához viszonyítva. 
I t t szeretném megjegyezni, 
hogy a központi bizottság 
határozata értelmében nem 
zárkózunk el az olyan f iata-
lok feltételétõl, akik ezt 
megérdemlik. 

Milyen új feladatokat je-
lölt  meg a KISZ  II.  Kong-
resszusa? 

A kongresszus megerõsí-
tette azt az elõzõ álláspont-
ját, hogy az egyetemi KISZ-
szervezetek legfontosabb fel-
adata kommunista szakem-
berek) nevelése. Ezt a fel-
adatot a KISZ-szervezet az 
állami vezetéssel együtt kí-
ván ja megoldani. Itt kívá-
nom megjegyezni, hogy igen 
jó a kapcsolat az állami ve-
zetés és a KISZ-szervezet 
között. 

Mi  a KISZ-bizottság terve 
a nyár folyamán? 

A nyár elsõ felében 250 
f iú megy majd a, szegedi if-
júsági önkéntes építõtábor-
ba, melynek cél ja: segíteni 
Szeged város csatornázási, 
munkálatai t . 130 leány "pedig 
a Balaton mellé megy, ahol 
állami gazdaságok gyümölcs-

Ax egészségügyi miniszter üdvözlete 
D.R, BOLESCHALL FRIGYES egészségügyi mi-

niszter levélben üdvözölte egyetemünk rektorát az 
orvostudományi karok önálló' egyetemmé szervezésé-
nek 10-ik évfordulója alkalmából. A miniszter elvtárs 
elismerését fejezte ki a tíz év alatt végzett oktató-
nevelõ, gyógyító és tudományos munkában elért si-
kerekért. Rámutatott arta, hogy a most készülõ okta-
tási reform irányelveinek, kidolgozása mellett egye-
temünk oktatóinak munkájukkal, magatartásukkal is 
példát kell mutQiniok a szocialista egészségügyi ellá-
tás, a szocialista, orvosi etika gyakorlati követelmé-
nyeinek megtartásában. »Ehhez a munkához kívánok 
Rektor elvtárs személy szerint Önnek és az Orvos-
tudományi Egyetem professzorainak, : oktatóinak és 
minden dolgozójának jó egészséget és sok sikert« — 
fejezõdik be a miniszter elvtárs levele. 


